
یک مجری قدیمی تلویزیون که اخیرا در 
برنامه »مثبت صباهنگ« رادیوصبا مشغول 
اجراست، درباره به کارگرفتن بازیگران و 
فوتبالیست ها در تلویزیون به عنوان مجری و 
به تبع آن منزوی شدن مجریان باسابقه، تصریح 
کرد: »من تلویزیون را به دلیل وام گرفتن از 
موفقیت برخی هنرمندان و فوتبالیست ها و 
واردکردن آنها در فضای تلویزیون به دلیل 
شهرت شان نمی بخشم.« مسعود روشن پژوه 
که یکی از مجریان باسابقه رادیو و تلویزیون 
است و به مدت ۱۲ سال اجرای برنامه ای با 
نام »مسابقه محله« را بر عهده داشت، اخیرا 
با اجرای برنامه در رادیو از تلویزیون فاصله 
گرفته است. این مجری در رابطه با تجربه 
اجرا در فضای رادیو، گفت: »رادیو فضای 
مناسبی برای خیلی از فعالیت هایی است 
که شاید نشود در قالب کارهای تلویزیونی 
انجام داد.« او با اشاره به اینکه رادیو فاقد منابع 
تصویری است، خاطرنشان کرد: »در اجرای 
رادیویی شما باید منابع تصویری را به گونه ای 
در کلام و اجرای خود لحاظ کنید.« به گفته این 
مجری، اجرا در رادیو انرژی مضاعفی را طلب 
می کند که در نهایت فضای جالبی را می سازد. 
روشن پژوه در پاسخ به این پرسش که علت 
کمرنگ شدن حضور او در تلویزیون چیست؟ 
اظهارکرد: »نمی توانم در این زمینه نظر بدهم 
که تلویزیون چه سیاستی را دنبال می کند.« 
این مجری در ادامه با اشــاره به این نکته که 
فضای مجازی تبدیل به رقیبی برای تلویزیون 
شده است و بخشی از کارهای تلویزیون به 

فضای مجازی واگذار شده است، تصریح کرد: 
»تلویزیون نمی تواند در مقابل فضای مجازی 
برنامه بسازد.« به اعتقاد او بخشی از علت 
این امر که چرا تلویزیون نمی تواند در مقابل 
فضای مجازی برنامه بسازد، به محیط آزادتر 
فضای مجازی بازمی گردد. به گفته مسعود 
روشن پژوه »برخی از حرف هــا هستنــد که 
گفتن آنها در فضای مجازی منعی ندارد؛ در 
حالی که اگر همان سخنان در تلویزیون و در 
مقابل دوربین زده شوند، ممنوعیت شامل آنها 
می شود«؛ بنابراین به گفته این مجری »دلیلی 
ندارد زمانی که مخاطب می تواند این حرف ها 
را بدون سانسور در فضای مجازی دنبال کند، 
با وجود ممنوعیت های موجود در تلویزیون 
به دنبال آن باشد. از آن جهت که مخاطب آنچه 
را که در فضای مجازی بدون ممنوعیت گفته 
می شود را دنبال می کند، فضای مجازی رقیبی 

جدی در مقابل تلویزیون محسوب می شود.«
 گوش دادن به موسیقی حس خوبی دارد

این مجری رادیو و تلویزیون در ادامه با اشاره 
به شیوع کرونا به عنوان دلیل اصلی وقفه در 
ساخــت »مسابقه محله«، گفت: »به دنبال 
بحــث کــرونا و عــدم حضور بچه ها به دلیل 
رعایت فاصله گذاری اجتماعی، ساخت برنامه 
دچار وقفه شده است.« او که برنامه »مثبت 
صباهنگ« را با موضوع پخش موسیقی های 
درخواستی در رادیو اجرا می کند، همچنین در 
پاسخ به این پرسش که با توجه به جایگاه ویژه 
پخش موسیقی در رادیو، می توان از این طریق 
انرژی مثبت به مردم تزریق کرد، بر این باور 

است: »گوش دادن به موسیقی همیشه برای 
انسان ها در همه زمینه های موسیقایی حس 
خوبی داشته است.« او در عین حال تاکید کرد: 
»اینکه صرفا با پخش کردن یک موسیقی در 
رادیو، شما بخواهید جامعه ای را شاد کنید دور 
از انتظار است؛ چراکه چنین شادی ای لحظه ای 
است.« روشن پژوه همچنین با اشاره به لزوم 
ساخت برنامه های طنز در شرایط نامساعد 
اقتصادی و شیوع کرونا، برنامه سازی در این 
زمینه را ضعیف دانســت و تاکید کرد: »در 
شرایط موجود که رقـبای تلویزیونی و رادیویی 
زیاد شده اند، برنامه ریزی و برنامه نویسی خیلی 
سخت شده است.« این مجری با تاکید بر 
اینکه باید سیاستی اتخاذ شود تا از رقبا در 
زمینه ساخت برنامه عقب نیفتیم، با اشاره به 
سریال های طنزی که با هزینه های هنگفت 
ساخته می شوند، این سریال ها را دارای تبعات 
نامطلوبی دانست و اظهارکرد:  »برخی از این 
سریال ها به قدری فضای آرمانی ای را ترسیم 
می کنند که مخاطبانــی که به تماشای آن 
می پردازند با این سوال مواجه می شوند که آیا 
می توان این چنین زندگی کرد؟« مجری برنامه 
مسابقه مجله در نهایت با اشاره به اینکه هر 
رسانه ای به دنبال جذب مخاطب است، گفت: 
»من تلویزیون را به دلیل وام گرفتن از موفقیت 
برخی هنرمندان و فوتبالیست ها که آنها را وارد 
فضای تلویزیون کرده است، نمی بخشم.« این 
مجری ضمن اشاره به غیرتخصصی بودن این 
اتفاق، آن را اجحاف در حق افرادی دانست که 

سال ها در تلویزیون فعالیت می کردند.

سالچهارم
شماره1064 a r m a n m e l i . i r

دوشنبه 
1400 .04 .28

08 ذی الحجه 19/1442جولای 2021

10فرهنگوهنر
تلویزیون

شبکه آی فیلم در فاصله ۲ عیدقربان تا غدیر، ۱۰ فیلم از 
سینمای ایران را پخش می کند. در فاصله ۲۹ تیر تا ۷ مرداد 
و ۲ عید بزرگ قربان تا غدیر، جشنواره فیلم های سینمایی 
»عیدتاعید« شبکه آی فیلم برگزار می شود که در جریان 
آن، هر شب یک فیلم سینمایی در گونه طنز و اجتماعی 

برای نمایش پیش بینی شده است.
 آینه بغل

طنز »آینه بغل« با بازی محمدرضا گلزار، جواد عزتی، 
یکتا ناصر، نازنین بیاتی و مه لقا باقری، داستان پسری به نام 
مرتضی است که در گاراژ کار می کند و به مناسبت سالگرد 
نامزدی اش از گاراژ ماشین گران قیمتی را امانتی برمی دارد 
و این، اول دردسرهای این زوج است. این فیلم سینمایی 
به کارگردانی منوچهر هادی، قرار است سه شنبه شب، ۲۹ 

تیر، ساعت ۲3و3۰ روی آنتن برود.
 لونه زنبور

»لونه زنبور« به کارگــردانی برزو نیک نژاد و نویسندگی 
محسن کیایی، دومین فیلم سینمایی این جشنواره است 
که چهارشنبه ،3۰ تیر، سـاعت ۲3و3۰ روی آنتن می رود. 
پژمان جمشیدی، محســن کیایی، هومن برق نورد، بهاره 
کیان افشار و رعنا آزادی ور در این فیلم سینمایی بازی 

کرده اند.
 رسوایی۲

»رسوایی۲« مسعود ده نمکــی هــم پنجشنبه شب، 
مصادف با 3۱ تیر پخش می شود. اکبر عبدی به همراه سحر 
قریشی، محمدرضا شریفی نیا، امیر نوری، مهران رجبی 
و... در این اثر نقش آفرینی کرده است. کمدی »خوب، بد، 
جلف« به کارگردانی پیمان قاسمخانی و با بازی پژمان 
جمشیدی، سام درخشانی، حمید فرخ نژاد، ویشکا آسایش 
و... جمعه، در اولین روز از مردادماه، ساعت ۲3و3۰ راهی 
آنتن آی فیلم می شود. این فیلم سینمایی در سی وپنجمین 

جشنواره فیلم فجر، بهترین فیلم از نگاه تماشاگران شد.
 دختر شیرینی فروش

»دختر شیرینی فروش« محصول ۱3۸۰ به نویسندگی 
و کارگردانی ایرج طهماسب نیز شنبه دوم مرداد راهی 
خانه های آی فیلمی ها در سراسر کشور خواهد شد. در این 
فیلم سینمایی، پسر و دختر دو خانواده قصد ازدواج دارند 
ولی ۲۰ سال است به دلیل دخالت خانواده هایشان موفّق 
به این کار نشده اند. حمید جبلی، ایرج طهماسب، فاطمه 
معتمد آریا، ثریا قاسمی، سعید پیردوست و... بازیگران این 

فیلم سینمایی اند.
 خواستگار محترم

»خواستگار محترم«  فیلم  بعدی این جشنواره است که 
یکشنبه، 3 مرداد، ساعت ۲۲ پخش می شود.

 سوغات فرنگ
»سوغات فرنگ« به کارگردانی کامران قدکچیان و با 
بازی رامبد جوان، شیلا خداداد و مجید صالحی، پنجمین 
فیلم جشنواره عید تا عید آی فیلم است که دوشنبه چهارم 

مرداد به نمایش گذاشته خواهد شد.
 آپارتمان شماره ۱۳

»آپارتمان شماره ۱3« نیز به کارگردانی و تهیه کنندگی 
یدا... صمدی، نویسندگی حسن قلی زاده و علیرضا خمسه 
ساخته سال ۱3۶۹ است که سه شنبــه پنجم مرداد از 
آی فیلم فارسی پخش می شود. در ایــن فیلم می بینید: 
ماشاءا... ایرانمنش از کرمان راهی پــایتخت می شود تا 
ارث پدری اش، آپارتمان شمارهٔ ۱3 را بفروشد و کارگاه 
تراشکاری کارفرمای خود را در زادگاهــش خــریداری 
و با دختر محبوبش ازدواج کند؛ اما آپارتمــان به دلیل 
وجود ساکنان مجتمع که آدم های بدقلقی هستند فروش 
نمی رود. علیرضا خمسه، زنده یاد جمشید اسماعیل خانی، 
کتایون ریــاحی، زنده یاد سیروس گرجستانی، زنده یاد 
ابراهیم  آبــادی، زنده یادصدیقه کیانفر و... در این فیلم 

سینمایی هنرنمایی کرده اند.
 پاک باخته

همچنین فیلم سینمایی دهــه هفتادی »پاک باخته« 
به کارگردانی غلامحسین لطفی دیگر فیلم این جشنواره 
است که چهارشنبه ششم مرداد راهی آنتن می شود. در این 
فیلم طنز پربازیگر، چهره هایی همچون اکبر عبدی، علیرضا 

خمسه و مرحوم حمیده خیرآبادی نقش آفرینی کرده اند.
 خجالت نکش

فیلم کمدی اجتماعی »خجالـت نکش« محصول سال 
۱3۹۶ نیز پنجشنبه شب، مقارن با هفتم مردادماه، ساعت 
۲3و3۰ راهی آنتن خواهد شد. این فیلم داستان زندگی 
زن و شوهری را روایت می کند که با داشتن پسر و عروس، 
در میان سالی بچه دار می شوند. »خجالت نکش« را رضا 
مقصودی کارگردانی کرده و  احمد مهرانفر، شبنم مقدمی، 
سام درخشانی، لیندا کیانی، الناز حبیبی و شهره لرستانی 
بازیگران آن هستند. این فیلم سینمایی محصول سال 
۱3۸۵ به کارگردانی داود موثقی است و  نگین صدق گویا، 
فرهاد آئیش، گوهر خیراندیش، یوسف تیموری و... در آن 
ایفای نقش کرده اند. بر اساس این گزارش، بازپخش این 
فیلم های سینمایی در ساعت های ۷و3۰ و ۱۵و3۰ روز بعد 
پخش خواهد بود. در فاصله دو عید بزرگ قربان تا غدیر، 

سریال های ساعت ۱۶ پخش نخواهند شد.

احمدرضا معتمدی؛ کارگردان 
سینما که به دلیل سکته مغزی دچار 
مشکلات حرکتی شده است، بیان 
کرد که برای بهبود حالش به دعای 
مردم نیاز دارد. معتمدی توضیح داد: 
بعداز سکته مغزی و قلبی که پشت سر 
گذاشتم، سلول های مرده معمولا دیگر 
بهبود پیدا نمی کنند. فیزیوتراپی اندکی 
کمک می کند تا بتوانم دست وپایم 
را تکان دهم اما کار مغز پیچیده تر از 
اینهاست و امیدم به دعای خیر دوستان 
و اجابت از سوی خداوند است. وی 
درباره وضعیت تحرک خود گفت: 
تنها با کمک پرستار و عصایی که در 
قسمت راست بدنم قرار می گیرد، 
امکان تحرک دارم و تا مرکز فیزیوتراپی 
می توانم بروم و بیایم. یکسال ونیم از 
دوره فیزیوتراپی ام می گذرد و تاثیرات 
اندکی داشته اما نه به آن صورت که 
بدنم به حالت سابق بازگردد. هنوز 
امکان استفاده از دست چپم را ندارم 
و همه کارهایم را با بخش راست بدنم 
انجام می دهم. این کارگردان سینما با 
اشاره به نظر پزشکان درباره طول درمان 
خود ادامه داد: نظر پزشکان این است 
که باید این مراحل درمانی ادامه پیدا 
کند تا نتیجه مشخص شود. اما آنچه 
مشخص است سلول های مرده دیگر 
به حالت قبل بازنمی گردد. احساس من 
این بود که به واسطه خون رسانی است 
که این سلول ها امکان احیا می یابند که 

نظر پزشکان برخلاف این امر است.

دلیلتاخیردر
اکران۳فیلم

سخنگو و دبیــر شــورای صنفی 
نمــایش در حــالی از اکران ســه 
فیلــم جــدیــد سخن گــفت که 
پیش از این نام این فیلم هــا اعلام 
شده بــود. مرتضی شایسته درباره 
خروجی جلسه ۲۷ تیرماه اظهارکرد: 
بنا بر جلسه قرار شد فیلم سینمایی 
»سیاه باز« ساخته حمید همتی، »قصه 
عشق پدرم« ساخته محمدرضا فرجی 
و »مدیترانه » ساخته هادی حاجتمند 
از چهارشنبه این هفته روی پرده 
بیایند. وی درباره دلیل تاخیر در اکران 
برخی از فیلم ها از جمله »سیاه باز«، 
»مورچه خوار« و »زدوبند« که در 
جلسه قبلی این شورا درباره اکران 
آنها تصمیم گیری شده بود، بیان کرد: 
به دلیل شرایط کرونایی سینماها در 
اکران این فیلم ها تاخیر افتاده است. 
شایسته در پایان درباره تقاضای 
فیلم ها برای اکران در ماه محرم افزود: 
تاکنون هیچ فیلمی برای نمایش در 

این بازه متقاضی اکران نشده است.

پخشفیلمهایکمدیازآیفیلم

روبهرو 

ســریال  تهیه کننــده 
تلویزیونی »دودکــش۲« 
گفت: گاهی با خلق برخی 
کاراکتر ها مردم دوســت 
دارند مکرر آنها را حداقــل 
سالی یکبار ببینند و این 
برای مردم جذاب است. طبیعتا ما برای مردم 
کار می کنیم و وقتی با سریال »دودکش« ارتباط 
خوبی برقرار کردند و آن را دوست دارند طبیعی 
است که ادامه آن ساخته شود. زینب تقوایی 
اظهارکرد: پس از پخش سریال »دودکش« که 
استقبال خیلی خوبی از آن شد، درخواست های 
زیادی شد مبنی بر اینکه قسمت های بعدی این 
سریال ساخته شود و در حقیقت »دوکش۲« 
گروه  ساختیم.  مردم  خواسته  براساس  را 
»دودکش« در پاسخ به این نیاز و خواسته مردم 
مجددا دورهمدیگر جمع شدند و شکرخدا بازهم 
موردتوجه مردم عزیرمان قرار گرفت و جزو 
سریال های پرمخاطب تلویزیون شده است. وی 
در همین راستا ادامه داد: پیش از این گفته بودم 
که بهتر است در کار ها همیشه خلاقیت و نوآوری 
باشد، اما چون مردم کاراکتر های »دودکش« 
را خیلی دوست داشتند این سریال ادامه پیدا 
کرد. گاهی با خلق برخی کاراکتر ها مردم دوست 
دارند مکرر آنها را حداقل سالی یکبار ببینند و 
این برای مردم جذاب است. طبیعتا ما برای مردم 
کار می کنیم و وقتی با سریال »دودکش« ارتباط 
خوبی برقرار کردند و آن را دوست دارند طبیعی 
است که ادامه آن ساخته شود. وی پیرامون غیبت 
الناز حبیبی در »دودکش۲« توضیح داد: داستان 
»دودکش۲« حول شخصیت »بهروز« با بازی 
»امیرحسین رستمی« است که قصه تغییر می کند 
و شرایط دیگری برای او رقم می خورد و طبیعی 
است که برخی از شخصیت ها حضور نداشته 
باشند و اگر فصل جدیدی هم ساخته شود هم این 
تغییرات بخشی از داستان است و ممکن است این 

اتفاق دوباره بیفتد.
 سریال  خوب، همیشه موردتوجه است 
تقوایی درباره احتمــال ادامه ساخت سریال 
»دوکش« بیان کرد: ادامه ساخت این موضوع به 
عوامل مختلفی مربوط اسـت و فکر می کنم مردم 
و سازمان صداوسیما راغب به ساخت »دوکش3« 
باشند، اما ساخت فصل بعدی معطوف به شرایط 
مناسب و فراهم شدن زمینه آن است. اینکه تیم 
»دودکش« و عوامل و بچه ها دورهم جمع شوند 
و قصه جدید و خوبی برای ساخت باشد این اتفاق 
خواهد افتاد. وی درباره تاثیرات قطعی برق در 
دیده شدن »دودکش۲« اظهارداشت: کنداکتور 
تابستان تلویزیون به علت شروع سفر های تابستانی 
کنداکتور شلوغی است و نظمی که باید داشته 
باشد را ندارد. قطعی برق هم مزید بر علت شد و 
کنداکتور بی برنامه تر شد و همه اینها به دیده شدن 
کار ضربه می زند، اما با همه این اتفاقات و مسائل؛ 
شکرخدا »دودکش۲« دیده شد و مردم مجموعه 
را دنبال و پیگیری کرده اند و این نشان می دهد 
تلویزیون چه جایگــاه خوبی در دل مردم دارد. 
نه فقط این ســریال که هربار سریال های خوبی 
ساخته و پخش شده مورد استقبال مردم قرار 
گرفته و مردم دیدند. این تهیه کننده در پاسخ به 
این سوال که آیا به عنوان تهیه کننده اعمال نظری 
در داستان و بازی  بازیگران سریال »دودکش۲« 
داشته یا خیر بیان کرد: در سریال »دودکش۲« که 
سابقه همکاری قبلی هم با دوستان داشتیم همه 
دوستانه در کنار هم بودیم وطبیعتا با همدیگر 
همفکری هایی هم داشتیم. تقوایی خاطرنشان 
کرد: تیم »دودکش۲« یک تیم خانوادگی است 
و اصولا همه کار هایی که ادامه دار می شوند 
معمولا یکسری روابط خوب کاری میان آنها ایجاد 
می شود که همین امر باعث تبادل نظر همه گروه 

می شود و در نهایت کیفیت کار هم بالا می رود.

امیدمبهدعای
دوستاناست

الهــام پاوه نــژاد که به زودی اجرای نمایش 
»لاموزیکا« را آغاز می کند، معتقد است که در حال 
حاضر نمی توان برنامه بلندمدتی برای اجرای تئاتر 
در نظر گرفت و تاکید دارد که حاضر نیستیم به 
هر قیمتی کار کنیم. این کارگردان و بازیگر تئاتر 
ادامه داد: خوشبختانه بعداز شروع بلیت فروشی 
نمایش مان، استقبال خوبی از سوی تماشاگران 
اتفاق افتاد. با این حال به اجراهای محدود فکر 
می کنیم چون شرایط، قابل پیش بینی نیست و 
نمی توان برنامه ریزی طولانی مدتی داشت. او که 
قصد دارد این نمایش را در کافه گالری باروک اجرا 
کند، اضافه کرد: یکی از ویژگی های نمایش ما این 
است که در کافه بزرگی اجرا می شود که طبیعتا 

رعایت پروتکل های بهداشتی مانند فاصله گذاری 
اجتماعی در آن آسان تر است. اصولا هم نوع اجرا 
و چیدمان ما به گونه ای است که تماشاگر با فاصله 
ایمنی می نشیند. پاوه نژاد درباره اجرای تئاتر در 
دوران دشوار کرونایی گفت: ما با علاقه و انرژی 
فراوان شروع به کار کردیم. خوشحالیم که بعد 
از حدود دو سال باردیگر مشغول به کار شده ایم. 
ضمن اینکه نوع این کار کم ریسک تر است. هرچند 

که در تمام این مدت مردم در مراکز 
خرید، مترو، اتوبوس، رستوران ها و... 
رفت وآمد داشته اند و دارند و این در 
حالی است که پروتکل های بهداشتی 
در این مکان ها به مراتب کمتر از تئاتر و 
سینما رعایت می شود. این کارگردان در 
عین حال تاکید کرد: البته اگر شرایط 
خیلی بد باشد، با وجود هزینه ای که 
کرده ایم، قطعا کار را متوقف می کنیم 
چرا که اصل اول، حفظ سلامت و جان 
افراد است و قرار نیست به هر قیمتی 
کار کنیم و با جان دیگران و خود بازی 
کنیم. او ادامه داد: در این شرایط 
مدام مشغول آزمون و خطا هستیم. 
شخصا مدام از پزشکان وضعیت را جویا 
می شوم. هرچند شرایط ملتهب است 

ولی در عین حال همه چیز هم در جریان است. 
در این میان ما هم باید ببینیم چگونه می توانیم به 
فعالیت خود ادامه بدهیم. متاسفانه در این وضعیت 
کسی مسئولیت نمی پذیرد. مدیران فرهنگی هم به 
روی خود نمی آورند که پاسخی به خانواده تئاتر 
بدهند. لابد به این فکر می کنند که در مدت زمان 
کوتاهی که از عمر این دولت باقی مانده، نام نیکی از 

خود به جای بگذارند.
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